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Sorø: Privatskole vil formentlig indføre et nyt voksenlivs-fag efter 
opfordring fra P3-vært Frederik Hjerrild, der selv har gået på skolen.

Af Martin Pedersen
martin.pedersen@sn.dk

H vordan søger man 
SU, hvordan sætter 
man en lampe op og 

hvordan er det nu lige, at man 
laver et lejrbål?

De spørgsmål bør skole-
elever blive undervist i for at 
blive rustet til voksenlivet, 
mener de to P3-værter Fre-
derik Hjerrild og Frederikke 
Muff. Igennem en uge har de 
forsøgt at få en skole til at gå 
med på idéen.

Det lykkedes, da P3-vært 
Frederik Hjerrild blev kon-
taktet af sin egen gamle 
skole, Sorø Privatskole, og 
hans tidligere lærer Nanna 
Koefoed Øhrgaard, der nu er 
skoleleder. Hun havde hørt 
værterne tale om idéen i 
radioen.

- Jeg tænkte, det var helt 
oplagt, at vi skulle have så-
dan et fag. Nu skal vi lige 
have nogle lærere med på 
idéen, men vi har heldigvis 

nogle lærere, der er ret klar 
på nye projekter. Det kræ-
ver selvfølgelig nogle børn, 
der synes, det kunne være 
fedt at få et fag, som er mere 
praktisk orienteret. Men det 
tænker jeg, at vi har, udtaler 
skoleleder Nanna Koefoed 
Øhrgaard til P3.

Lokale rødder
27-årige Frederik Hjerrild 
bor nu i København, men 
er opvokset på en gård hos 
sine forældre, Christa og 
Niels-Henrik Hjerrild, på 
Krogen mellem Bromme og 
Tersløse.

Han har gået på Sorø Aka-
demis Skole, og i sommeren 
2015 begyndte han at arbejde 
på radiostationen SLR.

Han har læst film- og me-
dievidenskab, kom i praktik i 
DR i 2018 og har arbejdet der 
lige siden.

Fokus på trivsel
- Det er nice, at min tidligere 
lærer stadig holder lidt øje 

med, hvad jeg går og laver. 
Jeg synes, det er fedt, at hun 
vil være med til at føre vores 
mission ud i livet, siger Fre-
derik Hjerrild.

Missionen skal sætte fokus 

på de unges mentale trivsel 
blandt andet ved at gøre dem 
klar til voksenlivet, og det 
stopper ikke ved Sorø Pri-
vatskole.

- Vores håb er, at det kan 

sprede sig til resten af landet, 
siger Frederik Hjerrild.

P3-værter får skole til  
at sætte nyt fag på skoleskemaet

Frederik Hjerrild og Frederikke Muff er værter på P3’s formiddagsprogram. 
Foto: DR/Agnete Schlichtkrull
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Frederik Hjerrild

Sorø: I sensommeren 
udvider Sorø 
Kajakklub med 40 
kvadratmeter til de 
nu mere end 200 
medlemmer.

Af Nikolaj Rasch Skou
nikolaj.rasch.skou@sn.dk

LAG Nordvestsjælland har 
netop uddelt 1,9 millioner 
kroner til områdets aktive 
ildsjæle.

72.000 kroner skal bruges 
på synliggørelse af Natur-
park Åmosen og der uddeles 
også 200.000 kroner til en 
udvidelse af Sorø Kajakklubs 
hus.

- I 2023 har vi rundet 200 
medlemmer, og når der kom-
mer 30 til en klubaften, så har 
vi ikke plads nok. Derfor vil 
vi udvide vores klubhus med 
i alt 40 kvadratmeter, fortæl-
ler kajakklubbens formand, 
Kenneth Staben.

- Da klubben blev startet 
i 1975 var det kun drenge og 
mænd, der roede kajak, men 
i dag er der en 50/50 forde-
ling imellem kønnene. Det 
betyder også, at vi kun har 
et toilet i vores klubhus, så 

vi skal havet bygget et mere, 
og vores opholdsrum byg-
ges også bredere, siger han 
og fortæller, at de 200.000 
kroner langt fra dækker om-
kostningerne.

- Vi bygger meget tæt på 
roklubben, og det betyder, at 
vores bygning skal brandsik-
res på alle mulige måder. Det 
gør prisen 400.000 kroner hø-

jere, end hvis naboen ikke lå 
så tæt på. Heldigvis har vi har 
en hovedsponsor på byggeri-
et, der vil blive offentliggjort, 
når vi tager det første spade-
stik, siger Kenneth Staben.

Flere unge roere
Sorø Kajakklub har endvidere 
startet et nyt børnetrænings 
hold med 12 nye medlemmer.

- Vi vil igen satse mere på 
børn og ungdomshold. Vi har 
tidligere været en aktiv kon-
kurrenceklub med danmarks- 
og ungdomsmestre. For nog-
le år siden var der en meget 
aktive ungdomsafdeling. Den 
vil vi have i gang igen, siger 
Kenneth Staben.

Sorø Kajakklub udvider klubhuset

Sorø Kajakklub har fået flere store sponsorater, så de kun kan udvide klubhuset med 40 
kvadratmeter. Pressefoto

Af Lene Berthelsen
lene.berthelsen@sn.dk

Sorø: Onsdag er der mu-
lighed for at se på skak-
spil under lindetræerne 
i Reitzensteins Allé ved 
siden af Alléen. Og der er 
også mulighed for selv at 
prøve spillet. 

Det er Sorø Borgerskole 
og Sorø Privatskole, der i 
fællesskab har organiseret 
en skakturnering for elever 
i 5. klasse. Og det foregår 
onsdag den 21. juni klok-
ken 12.00-13.30. 

De to skoler ligger lige 
overfor hinanden, så hvor-
for ikke skabe flere gode 
relationer og aktiviteter 
sammen om kommunens 
børn, tænker begge skoler. 

Godt for hjernen
Udover at skak er sjovt at 
spille, så viser forsknin-
gen at skoleskak styrker 
børn og unges læse- og 
sprogforståelse, koncen-
tration, problemløsning, 
uddannelsesmuligheder 
samt kritisk og kreativ 
tænkning.

Eleverne på begge sko-
ler spiller jævnligt skak i 
skolen for at “spille hjer-
nen stærk”. De oplever og 
træner fokus, koncentrati-
on, strategi, tålmodighed, 
overblik og at tale pænt til 
hinanden ved at ønske god 
kamp og tak for kampen til 
sin modstander.

Begge skoler har også 
erfaring med at lave interne 
skakturneringer til glæde 
for elever og lærere. Det er 
en særlig oplevelse at finde 
over 100 elever på en gang 
i gymnastiksalen fordybet 
i et spil skak i fuldstændig 
ro!

Ved turneringen på ons-
dag bliver eleverne blandet 
på hold på tværs af skoler-
ne, så det ikke bliver skole 
mod skole.

Desuden er byens bor-
gere velkomne til at kom-
me og deltage ved ekstra 
opstillede skakborde til et 
spil eller blot at kigge på.

På sigt drømmer de to 
skoler om at lave skakdage 
for alle skoler i kommunen 
og med flere årgange.

Elever spiller 
skak i alléen


